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برخی  که  رفته  پیش  نحوی  به  انتخاباتی  مناظرات 
تحقق  و  باور  قابل  غیر  اقتصادی  وعده های  کاندیداها 
می دهند و البته مردم هم از اینگونه وعده ها خوش شان 
می آید. یعنی دوست دارند وعده هایی بشنوند. لذا معلوم 
می شود نامزدهایی هم که وعده هایی مثل گوشت در خانه 
یا یارانه طلا و کارت صد میلیون تومانی به مردم می دهند 
احساس می کنند که می توانند با تکرار تجربه احمدی نژاد 
ح نشده آینده و  موفق شوند. اما آنچه  متاسفانه اصلا مطر
شرایط زیستی ایران است که همه چیز به دلیل اسراف،  رانت 
و سوءاستفاده افراد و عدم وجود مقررات لازم برای حفظ 
منابع طبیعی مثل گاز، بنزین یا جنگل ها اصلا این مورد توجه 
قرار نگرفته و گویا چنین چیزی در کشور وجود ندارد. برخی 
هم حرف های توسعه ای می زنند که در چنین شرایطی نیز 
توسعه در کشور امکان پذیر نیست.  توسعه در زمانی است که 
به سمت مثبت برویم. وقتی بخواهیم از وضعیت اقتصادی 
منفی به وضعیت اقتصادی مثبت برسیم باید از یک نقطه 
عطف بگذرد که به آن صفر توسعه می گوییم. لذا نوعا نامزدها 
توجهی به آینده ایران ندارند و فقط حرف می زنند. البته 
کسی که  مردم زندگی خود را می بینند. مثلا یک راننده تا
از صبح تا شب زحمت می کشد دنبال بنزین و لاستیک و 
کسی است. لذا فرصت فکر کردن ندارد. عبارتی  بیمه و نرخ تا
گر سرانه درآمد زیر 10 هزار دلار باشد  هست که گفته می شود ا
دموکراسی وجود نخواهد داشت. بنابر این وقتی یک راننده 
کسی صبح تا شب بخواهد دخل و خرج خود را جور کند به  تا
فکر مسائل مالی است نه سیاست خارجی و مسائل فرهنگی 
و هنری. بنابر این خیلی طبیعی است که مردم مساله زندگی 
و بهداشت و سلامتی و رفع بیماری و معیشت خود را در 
اولویت قرار دهند و نسبت به آنها حساس باشند. در نتیجه 
گر حرف هایی از آن دست بزنند کسی آنها را  نامزدها نیز ا
تحویل نخواهد گرفت و باید از این دست وعده ها بدهند 
که مردم بپذیرند. منتها نامزدها در این میان نه وعده های 
حقیقی بلکه اغلب وعده های خبالی می دهند و با حقیقت 
روبه رو نمی شوند. این در حالی است که زیربناهای کشور در 
خطر است اما نامزدها به آن اشاره ای نداشتند. البته برخی 
نیز اندک اشاراتی به این موضوع داشته اند و ایران را مساله 
اصلی دانسته اند تا اینکه حرف های شعاری بزنند و به مردم 
گر حال ایران خوب نباشد حال مردم ایران  ارائه کنند. ا
هم خوب نیست. لذا در مقام سنجش چیزی از مناظرات 
اغلب  البته  است.  درنیامده  کنون  تا حداقل  انتخاباتی 
نامزدها جز یک یا دو نفر دنبال کار کارشناسی نیستند و به 
خصوص آنهایی که وعده های  رویایی می دهند کاری به کار 
کارشناسی و آمار ندارند و فقط می گویند که چه بگوییم تا 
مردم خوششان بیاید و به ما رای بدهند. همه آمار و اطلاعات 
مشخص است، اما برخی نامزدها اصلا به آنها باوری ندارند 

که بخواهند به آنها استناد کنند. 

وعده هایی برای خوش آمد مردم 
 

سخــن روز

پورابراهیمی حکم گرفت
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام با 
صدور حکمی »محمد رضا پورابراهیمی« 
اقتصادی  کمیسیون  رئیس  سمت  به  را 
محمد  کرد.  منصوب  مجمع  دبیرخانه 
باقر ذوالقدر با صدور حکمی با قدردانی 
داوود  مستمر  و  شایسته  تلاش های  از 
دانش جعفری در دوران ریاست کمیسیون 
دبیرخانه  اداری  و  بازرگانی  اقتصادی، 
محمد  نظام،  مصلحت  تشخیص  مجمع 
رضا پورابراهیمی را به ریاست این کمیسیون 
منصوب کرد. بنابر گزارش ایرنا، وی در این 
اقتصادی،  کمیسیون  است:  آورده  حکم 
ارکان دبیرخانه  از  اداری یکی  و  بازرگانی 
مجمع است که تحرک، پویایی، بررسی های 
محتوایی  غنای  و  کارشناسانه  عمیق 
موثر  انجام  در  توجهی  قابل  نقش  آن، 
مصلحت  تشخیص  مجمع  ماموریت های 

نظام به ویژه در شرایط فعلی کشور دارد. 

 حمایت عضو جامعه 
مدرسین از پزشکیان

آیت ا... مسعودی خمینی عضو جامعه 
مدرسین حوزه علمیه قم بر اصلح بودن 
قرار  برای  پزشکیان  مسعود  شایستگی  و 
گرفتن در جایگاه ریاست جمهوری ایران 
کید کرد. وی در گفت وگو در جماران گفت:  تا
پزشکیان از وقتی که وزیر بودند به کارهایش 
توجه داشتم، سلامت نفس ایشان، کارها و 
تجربیات وی نشان می دهد که وی اصلح 
افراد است. من ایشان را برای انتخاب ریاست 
جمهوری چهاردهم بهتر پسندیدم. خمینی 
در ادامه افزود: من هیچ یک از کاندیداها را 
نمی گویم که بد هستند، همه در جای خود 
خوب هستند اما من به کسی که می خواهم 

رأی دهم، آقای پزشکیان است. 

انتقاد از سکوت سعید جلیلی
انتخابات  نامزد  پورمحمدی،  مصطفی 
ریاست جمهوری در دومین مناظره انتخابات 
بود:  گفته  چهاردهم  جمهوری  ریاست 
»همین آقای جلیلی مواضع او نسبت به 
تحریم مشخص است و نمی خواهم بگویم. 
سال 1۳۹۵ بنده و طیب نیا به شورای عالی 
امنیت ملی رفتیم، من مفصل صحبت کردم 
درباره مشکلات fatf؛ ما گفتیم این وضعیت 
پولشویی مناسب نیست، ایشان پایان جلسه 
گر تو مسئول باشی ما قبول داریم ولی  گفت ا
بقیه آقایان را قبول نداریم. ما باید اصل 
موضوع را حل کنیم!« سعید جلیلی، دیگر 
کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری، هیچ 
که  پاسخی به اظهارات پورمحمدی نداد 
کنش هایی شد. چنانچه  باعث انتقادات و وا
روز گذشته، دو کانال تلگرامی سپاه پاسداران 
انتقاد  جلیلی  سکوت  از  نیوز  صابرین  و 
کردند. در همین راستا، کانال تلگرامی سایت 
انتخاب، تصویری از دو کانال صابرین نیوز و 
سپاه پاسداران را منتشر کرده و نوشته است؛ 
دو کانال تلگرامی وابسته به جریان انقلابی با 
انتقاد از جلیلی، »گرو گرفتن معیشت مردم« 
توسط جلیلی از طریق مخالفت با FATF را 

تایید کردند. 

اصرار رضایی بر اجماع 
عالی  شورای  دبیر  رضایی،  محسن 
هماهنگی اقتصادی سران قوا، در شبکه 
اجتماعی ایکس نوشت: مشارکت بالا، تقویت 
جمهوری اسلامی و رأی به آن است. هر شش 
نفر فرزند ایران هستند؛ اما اجماع جریان 
کارآمدی و  انقلاب یک ضرورت ملی برای 
شتاب در پیشرفت کشور پس از انتخابات 

است. 

 انتقاد از مواضع 
خودرویی نمایندگان 

عضو هیأت عالی نظارت مجمع تشخیص 
ک بیان  مصلحت نظام در گفت وگو با تابنا
کردن  گویی هایی نظیر تعطیل  گزافه  کرد: 
صنعت خودرو که نقشه جدی آمریکا در اعمال 
تحریم ها بوده از حلقوم وارداتچی ها و مدعیان 
کاذب حقوق مردم بیرون می آید. مصطفی 
ک مبنی بر آن  میرسلیم در پاسخ به سوال تابنا
که برخی از نامزدهای انتخابات درباره واردات 
خودرو و استحقاق مردم موضعگیری صریح 
کرده اند، آیا شما این مواضع را تأیید می کنید؟ 
پاسخ داد: این نوع اظهارات جنبه کارشناسی 
ندارد و فقط مصرف انتخاباتی ممکن است 
داشته باشد و من توصیه می کنم نامزدهای 
محترم خود را گرفتار شعارهای غیر کارشناسی 

و عوام زده نکنند. 

 دولت ها مجانی 
چیزی نمی دهند

محمدفاضلی، جامعه شناس، در شبکه 
اجتماعی ایکس نوشت: دولت ها چیزی را 
گر وعده خانه  مجانی به مردم نمی دهند. ا
رایگان، طلا، وام ازدواج یا هر چیز دیگری به 
شما می دهند، تردید نکنید که همه آن را از 
جیب مردم با مالیات، خلق پول و تورم، حراج 
کردن منابع ملی، وضع تعرفه و گرفتن عوارض 
و... در می آورند. هیچ ناهار مفتی وجود ندارد. 

سیدمصطفیهاشمیطبا
فعالسیاسی

گزارش

عزم وزیر ارتباطات برای نابودی فیلترشکن ها؟ 
: مجلس یک خط قانون در این   زارع پور

مورد بنویسد تا ما پیگیری کنیم
آرمان ملی: وزیر ارتباطات، گفت: ما حتی یک قانون یک 
گر نمایندگان  خطی برای مقابله با فیلترشکن در کشور نداریم. ا
یک خط قانون در این زمینه تصویب کنند، مساله حل خواهد 
ع پور در جریان جلسه علنی دیروز یکشنبه  شد. عیسی زار
مجلس شورای اسلامی و بررسی میزان تحقق دولت هوشمند و 
شبکه ملی اطلاعات پس از استماع نظرات نمایندگان گفت: در 
طول این سه سال پالایش های زیادی صورت گرفته تا مشکل 
ارتباطی کشور حل شود بنده قبول دارم که ما کامل نبودیم 
اما باید بپذیریم که پروژه فیبر نوری در کشورهای اروپایی 
با وسعت ما بیش از 10 سال طول کشیده است و ما تازه دو 
سال است که آن را شروع کرده ایم. امروز ۴0 درصد کشور تحت 
پوشش فیبر نوری قرار گرفته  است. در دولت گذشته این پروژه 
کلا کنار گذاشته بود و برخی از مدیران معتقد بودند که اصلا 
ما نیازی به فیبر نوری نداریم و به عبارتی دیگر امروز را فدای 
کنون در ۶00 شهر کار آغاز شده است که در ۲00  امروز می کردند ا
شهر پروژه به پایان رسیده است. به فضل الهی دو سوم کشور 
تا پایان امسال تحت پوشش فیبر نوری قرار خواهند گرفت. 
وی ادامه داد: ما علاوه بر شرکت مخابرات به ۹ شرکت دیگر 
برای اجرای پروژه فیبر نوری مجوز دادیم تا انحصار را در کشور 
شکسته و رقابت ایجاد کنیم. در سال 1۳۷۹ بنده یادم هست 
که یک سیمکارت خریدم به مبلغ دو میلیون تومان اما زمانی 
که انحصار را شکستیم و رقابت ایجاد کردیم دیدیم که امروز 
سیم کارت به صورت رایگان به مردم داده می شود. وی اضافه 
کرد: از سوی دیگر در بحث فیبر نوری ما برای اولین بار فناوری 
ج از تهران شروع کردیم البته برای تهران  روز دنیا را از خار
برنامه ریزی صورت گرفته است. در توسعه ارتباطات روستایی 
نیز بنده قبول دارم که با مشکل مواجه هستیم. زمانی که بنده 
کار را تحویل گرفتم گفتم فقط ۴000 روستا باقی مانده است 
اما امروز ۸000 روستای جدید را متصل کردیم تازه رسیدیم به 
کنون ۹۶ درصد  نقطه ای که دوستان آن زمان به ما گفتند. ا
1۲00 روستا  روستاها به اینترنت دسترسی دارند و حدود 
باقی مانده است. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در ادامه با 
اشاره به راه اندازی پنجره واحد خدمات الکترونیک بیان کرد: 
کنون  با راه اندازی پنجره واحد خدمات الکترونیکی مردم که ا
خ  فصل جابه جایی ها است می توانند از طریق این پنجره نر
مورد نظر خود را معامله کنند. در حوزه ارتباطی نیز امروز نیز 
بیش از ۹0 درصد جاده های کشور تحت پوشش هستند. در 
حوزه توسعه تجارت الکترونیک در سه سال گذشته کار ویژه ای 
صورت گرفته است و بیش از ۳0 درصد رشد داشته است برای 
حمایت از کسب وکارهای  داخلی کارگروه ویژه اقتصاد دیجیتال 
در دولت شهید جمهور راه اندازی شد. وی همچنین بیان کرد: 
ما 1۹00 سایت نسل پنجم راه اندازی کردیم و تا پایان امسال 

۶000 سایت نسل پنجم راه اندازی خواهد شد. 

آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه 
اظهار داشت: همان طور که رهبری 
فرمودند و مطالبه کردند باید کاری 
که عدالت نه فقط در حوزه  کنیم 
محکمه بلکه در تمام شئون مرتبط 
با قوه قضائیه سرلوحه اقدامات ما 
باشد؛ باید تمام همت و تمرکز ما 
استیفای  و  ظلم  رفع  به  معطوف 
حق و بی طرفی در رسیدگی ها باشد؛ 
همه  تظلم خواهی  به  موظفیم  ما 
افراد ولو آنکه آن فرد دشمن ما باشد 
ع و قانون رسیدگی  نیز مطابق با شر
کنیم. حجت الاسلام محسنی اژه ای 
با اشاره به ابراز دغدغه رهبر انقلاب 
نسبت به کم بودن سرعت رسیدگی 
به پرونده های دارای بازداشتی و در 
نتیجه طولانی شدن مدت بازداشت 
موقت افراد، گفت: باید تمهیدات 
بیشتری بیندیشیم که از بازداشت 
بلاوجه افراد اجتناب شود و چنانچه 
بازداشت شد،  فردی به ضرورت، 
پس از رفع آن ضرورت، نسبت به 
او تا زمان صدور حکم  کردن  آزاد 
نهایی، اقدام عاجل کنیم؛ رؤسای 
کل دادگستری ها و دادستان ها در 
این حوزه، مسئولیت خطیری دارند 
و باید به این حوزه نظارت ویژه داشته 
کید کرده ایم که قضات  باشند؛ مکرر تا
از بازداشت بلاوجه افراد پرهیز کنند و 

گر ضرورتا فردی را بازداشت می کنند،  ا
پس از رفع آن ضرورت، نسبت به 
آزادی اش اهتمام ورزند؛ همچنین 
کید می کنیم که قضات در  بار دیگر تا
موعد صدور قرارهای تأمین کیفری، 
به سهولت تودیع و تأمین آن قرار 
توجه داشته باشند؛ قطعا بازداشت 
موقت فردی که بازداشت او ضرورت 
ندارد، برای خود آن فرد و خانواده اش 
و حتی سازمان زندان های ما، واجد 
آسیب ها و هزینه هایی است. رئیس 
عدلیه در ادامه با اشاره به مشکل 
برخی زندانی های دارای بدهی و 
کید رهبر انقلاب در همین رابطه،  تا
گر تا  ناظر بر اینکه »برخی اشخاص ا
آخر عمر هم در زندان باشند، قدرت 
که  پرداخت بدهی خود را ندارند 
این مشکل باید علاج شود«، گفت: 

باید در خصوص افرادی که به سبب 
بدهی مالی با محکومیت مواجه 
می شوند و با گذشت زمان و به سبب 
، به واسطه  مطالبه  نوسانات بازار
صورت  به  تأدیه،  تأخیر  خسارت 
از پردات دیون خود عاجز  کامل 
می شوند، تدبیر و تمهیدی متقن 
که  گونه ای  و محکم اندیشید؛ به 
هم فرد بدهکار )مدیون( و هم فرد 
طلبکار )داین( که بعضا زندگی اش 
وابسته به آن مبلغ و مال است، 
آسیب عمده  و  متحمل خسارت 
نشوند. رئیس دستگاه قضا ادامه 
داد: بعضا برای فرد محکومی، به 
موجب قانون، چند دسته مجازات 
تعیین می شود که شامل حبس و 
ردمال نیز می شود؛ در اینجا، قاضی 
احکام  اجرای  شعبه  در  مربوطه 

که وقتی فرد  عنایت داشته باشد 
محکوم، به زندان منتقل می شود و 
در همان مقطع زمانی، از تمکن مالی 
برای ردمال برخوردار است، این مهم 
تحقق یابد و به گونه ای نباشد که 
ردمال فرد محکوم، به پس از تحمل 
حبس او موکول شود. حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه 
به ارائه توصیه ها و تذکراتی خطاب 
به مسئولان و مقامات قضائی در 
سراسر کشور پرداخت و گفت: بارها 
کید کرده ایم که برای محکومین  تا
و محبوسین واجد شرایط، ارفاقات 
قانونی را لحاظ کنید و تجویز پابند 
الکترونیک را نیز برای محکومین 
واجد شرایط مدنظر داشته باشید؛ 
کید می کنیم که آن  البته بار دیگر تا
که آزادی شان  دسته از مجرمانی 
مخل امنیت روانی و فیزیکی مردم 
است، به هیچ وجه نباید مشمول 
ارفاقات قانونی شوند. رئیس دستگاه 
کید  قضا بیان داشت: بار دیگر تا
می کنم که حکم قطعی قضائی باید 
اجرا شود؛ اجرایی شدن حکم قطعی 
قضائی، آسیب و بدنامی به دنبال 
دارد؛ مسئولان و مقامات قضائی 
قطعی ای  حکم  چنانچه  مربوطه 
را اجرا نمی کنند باید با ذکر دلیل 

متقن باشد. 

کید کرد؛ اژه ای تا

لزوم تسریع در عمل به بیانات رهبر انقلاب 
تبلیغات مدافعان 

فیلترینگ 

یک فعال سیاسی اصلاح طلب در 
به  گفت:  رسانه ای  خصوص عدالت 
نظر من صداوسیما ایراد ساختاری 
»نود«  مثل  برنامه ای  وقتی  دارد. 
و  نمی آورد  طاقت  می شود  پخش 
حتی آن را هم حذف می کند آن طیف 
تصمیم گیرنده که طاقت شنیدن یک 
صدای غیر فوتبالی را ندارد. امکان 
دارد در ظاهر تلاش کنند تا ظاهر را به 
صورت عادلانه نشان دهند و شاید 
در برخی از برنامه ها هم این موضوع 
را به صورت موفق پیش ببرند اما به 
لحاظ ساختاری کلا نمی تواند عدالت 
را رعایت کند. محمود صادقی اظهار 
کرد: آن کسانی که می گویند استفاده از 
فضای مجازی برای مردم حرام است 
برای خودشان حلال است و نتیجه اش 
می شود اینکه کسانی که نقش جدی در 
فیلترینگ داشتند خودشان از فضای 
مجازی برای تبلیغات استفاده می کنند. 

آرمان ملی: گردهمایی های مختلفی در تهران 
و سایر استان ها و شهرستان ها برگزار می شود که 
محوریت همه یک نفر است»مسعود پزشکیان.« 
نامزد صادق، سالم، درستکار و مردمی که این روزها 
نه تنها جریان اصلاحات و اعتدال و بلکه بسیاری 
از شخصیت ها و چهره های ملی مثل محمد جواد 
ظریف نیز از وی حمایت می کنند و برای پیروزی اش 
تلاش می کنند. چهره های اصلاح طلب و معتدل در 
سراسر کشور نیز با حضور در برنامه های مختلف در 
گاه سازی مردم در جهت یک  جهت روشنگری و آ
انتخاب خوب سخنرانی می کنند در همین راستا 
روز گذشته مسعود پزشکیان در جمع کارآفرینان، 
ایثارگرتان و همچنین خیل هواداران خود در 
مجموعه شهید افراسیابی ورزشگاه شهید شیرودی 
حاضر و سخنانی را مطرح کرد. در همین راستا در 
مراسم ورزشگاه شیرودی محسن هاشمی اظهار 
کرد: در مناظره ها دیدم یک کاندیدا قول طلا و 
دیگری سعی می کند زمین تقسیم کند ولی آقای 
پزشکیان قولی که نتواند انجام دهد، از دهانش 
در نیامده است. همچنین محمدرضا خاتمی 
بیان کرد: ما امروز در شرایطی هستیم که باید در 
انتخابات شرکت کنیم؛ ما در هر انتخاباتی شرکت 
نمی کنیم بلکه در انتخاباتی شرکت می کنیم که 
حداقل شرایط برای تغییر و تحول وجود داشته 
باشد و اینک آن زمان است؛ ما برای ایران و مردمی 
رای می دهیم که در شرایط سخت هستند؛ ما 
برای جوانانی رای می دهیم که امروز آرزو و امیدی 
در این کشور ندارند و به فکر مهاجرت هستند ما 
برای کودکان کار و زنان بی سرپرست و بدسرپرست 
و بهبود محیط زیست رای می دهیم؛ ما امروز 
به نام خدا و برای ایران به مسعود پزشکیان رای 
می دهیم. پس وی نیز دکتر مسعود پزشکیان در 

میان تشویق هواداران به سخنرانی پرداخت. 
 من صادقانه صحبت می کنم

دوره  چهاردهمین  انتخابات  نامزد 
ریاست جمهوری در گردهمایی انتخاباتی ستاد 
استان تهران خود که در سالن شهید افراسیابی 
ورزشگاه شهید شیرودی تهران برگزار شد، اظهار 

کرد: من به عنوان یک فرد ایرانی معمولی در حضور 
مردم قول می دهم که صدای کسانی باشم که 
کسی صدای آنها را نمی شنود، قول می دهم که 
اجازه ندهم دانشجویان و اساتید را از دانشگاه ها 
بدون دلیل بیرون کنند و همچنین قول می دهم 
جلوی رفتارهای غیرمنصفانه با دختران و زنان 
در خیابان ها را بگیرم. مسعود پزشکیان گفت: 
قول می دهم که پیگیر مشکلات و دغدغه های 
مناطق محروم، کشاورزان، کارگران همه کسانی که 
در این مملکت زندگی می کنند، باشم. این نامزد 
انتخابات ریاست جمهوری با بیان اینکه »من 
صادقانه صحبت می کنم« عنوان کرد: صادقانه 
قول می دهم که هیچ وقت به مردم دروغ نگویم و 
حق آنها را قربانی سیاست ها و جناح بازی ها نکنم و 
تمام توان و قدرتم را در استخدام خدمت به مردن 
عزیز ایران در سرتاسر کشور بگیرم. وی افزود: ما از 
جوانان مان پشتیبانی خواهیم کرد و باید برای آنها 
آینده روشن بسازیم. ما باید سد تحریم را بشکنیم و 
کاسبان تحریم و کسانی را که از این تحریم ها هزاران 
میلیارد پول درآمد دارند ولی کسی از آنها خبر ندارد، 
ناامید کنیم؛ ما با پشتیبانی  مردم در مقابل اینها 

خواهیم ایستاد.
  بدون مشارکت هم راه به جایی نخواهیم برد
چهاردهم  دوره  نامزد  پزشکیان،  مسعود 
انتخابات ریاست جمهوری دیروز در نشست هم 
اندیشی با هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران 
گر بخواهم چیزی را درست کنیم باید با هم  گفت: ا
درست کنیم و ظرفیت اجتماعی که باید به وجود 
بیاید و دولت بر مبنای آن رفتار کند، این ظرفیت 
کنون وجود ندارد. مسعود پزشکیان گفت: شما  ا
باید نقشه روشنی بدهید، بدون مشارکت هم راه 
به جایی نخواهیم برد بنابراین باید ببینیم کجا 
می خواهیم برویم. وی افزود: اصلا صنایع تهران 
مبنا و توجیه علمی دارد؟ ما با هم می توانیم این 
راه را برویم و مقام معظم رهبری هم به مشارکت 
کید داشتند. پزشکیان ادامه داد:  مردم در تولید تا
هم باید در داخل تلاش کنیم و از خارج هم کمک 
گر دوبی امروزه دوبی شده از خارج کمک  بگیریم، ا

گرفته است و به اعتقاد من بدون کمک از خارج هر 
کاری در داخل بکنیم موثر نیست. وی تصریح کرد: 
گر بگویم دروغ گفتم.  از من نسخه صریح نخواهید، ا
گر وزیر شد  شما بگوید من چه کسی را وزیر کنم اما ا
شما هم باید همکاری کنید. وی اظهار کرد: دولت 
هر قدر کوچک تر شود بهتر است اما همه دولت 
گر ر  را در ایران بزرگ تر کرده اند.پزشکیان افزود: ا
گر اف ای تی آف را  روابط خارجی را بهتر نکنیم و ا
حل نکنیم مشکلات حل نمی شود برای کاسبان 
تحریم مهم است که ما در تحریم بمانیم و آنها از 
تحریم بخورند. من حزبی کار نمی کنم، براساس 
نظر کارشناسی کار می کنم. من حرف کارشناسی را 
می پذیرم و حرفی که پشتوانه علمی نداشته باشد 

گر شما بگویید.  را نمی پذیرم حتی ا
رد  امینی  مهسا  از  حمایت  خاطر  به    

صلاحیت شدم
مسعود پزشکیان در دیدار با جمعی از نماینده 
ادوار مجلس و ایثارگران گفت: وقتی روند جایی 
که آمدیم را نگاه می کنم نمی دانم چطور شد 
صلاحیت ما را تایید کردند ما هستیم و چند نفر 
دیگر. آن روز هم به آن نامزد گفتم خداوکیلی تا آخر 
می خواهی بمانی؟ چون این روند سابقه دار است 
می آیند حرف می زنند بداخلاقی می کنند بعد هم 
انصراف می دهند. وی افزود: در این مبارزه نگاه و 
باور ما این است که هر کسی عالم تر و کارشناس تر 
است حق با اوست تقوا یعنی حرکت بدون خطا 
حرکت بدون خطا ربطی به به باور من ندارد هر 
کسی در اقتصاد، در پزشکی، در هر حوزه ای کار 
بدون خطا انجام دهد او متقی است. حالا نماز 
شب و عبادت و روز و نماز هم داشته باشم اما 
وقتی عمل جراحی می خواهم بکنم و مریض با 
عارضه بیرون می آید یعنی تقوا را رعایت نکردم. 
پزشکیان با اشاره به مواضع خود درباره حجاب 
گفت: قبل از انتخابات موضع من روشن بود در 
این دوره هم به خاطر اینکه در جریان ماجرای 
مهسا امینی علنا در مجلس و صدا و سیما و بیرون 
موضع نشان داده بودم صلاحیتم را برای مجلس 

رد کرده بودند. 

»آرمان ملی« گردهمایی های مختلف در حمایت از کاندیدای اصلاح طلبان را  گزارش می دهد

باید سد تحریم را بشکنیم 

رئیس دولت های نهم و دهم به صداو سیما نامه نوشت

 احمدی نژاد هم هست؛ هم نیست
   ایمانی: طرفداران احمدی نژاد به جلیلی رأی می دهند نه قاضی زاده

فقط با ائتلاف می توانند 
رقابت کنند

فرصت ۴ برابری برای 
نامزدهای اصولگرا 

ادوار مجلس درباره  نماینده  یک 
احتمال کناره گیری نامزدها از صحنه 
انتخابات گفت: در این دوره از انتخابات، 
مشاهده  داریم  را  نابرابر  رقابت  یک 
می کنیم. پیش بینی می شود که ۴ نامزد 
مدافع و حامی وضع موجود یعنی آقایان 
کانی و قاضی زاده  جلیلی، قالیباف، زا
هاشمی در نهایت به یک نامزد می رسند 
اما تا آخرین لحظه در میدان خواهند 
ماند چون هدف مشترکشان جلوگیری 
آقای پزشکیان است.  آوردن  از رأی 
پزشکیان  پیشه  فلاحت  حشمت ا... 
وی  خواند.  موجود  وضع  منتقد  را 
افزود: آقایان جلیلی و قالیباف امروز 
در نظرسنجی ها دوم و سوم هستند و 
هر روز نیز فاصله آنها با آقای پزشکیان 
یعنی نامزد اول بیشتر و بیشتر می شود. 
بنابراین فقط زمانی می توانند رقیب 
آقای پزشکیان شوند که با هم ائتلاف 

کنند. 

رئیس ستاد استان تهران مسعود 
پزشکیان اظهار داشت: من امیدوارم 
کثری مردم، انتخابات  با مشارکت حدا
کاندیدای  که  گونه ای رقم بخورد  به 
پزشکیان  آقای  جناب  ما  موردنظر 
بتوانند رأی کافی داشته باشند. فکر 
می کنم جدا از اینکه در انتخابات چه 
شکل  نمی رود،  و  می رود  کنار  کسی 
چیدمانی که ما یک فرصت ۴ برابری 
کاندیداهای یک  از  برای یکسری  را 
در  و  می کنیم  ایجاد  سیاسی  جبهه 
برای  فرصت  پنجم  یک  آن،  مقابل 
کاندیدای اصلاح طلب است، شروع 
یک بی عدالتی است. علی تاجرنیا گفت: 
در جبهه اصلاحات کاندیداهای مطرح 
می توانستند  که  بودند  هم  دیگری 
کاندیداهای  مثل  را  شرایط  همین 
می توانستند  بزنند.  رقم  اصولگرایی 
تأیید شوند و از فرصت ها برای گفت وگو 
استفاده کنند. می توانستند بخشی از 
مطالبی که توسط آقای پزشکیان گفته 
نمی شود را پوشش دهند. اما شرایط 
به گونه ای است که در چند انتخابات 
گذشته معمولا چند کاندیدای اصولگرا، 
و  اصلاح طلب  کاندیدای  دو  یا  یک 
مستقل وجود دارد. بنابراین عملا از 
شروع انتخابات شاهد یک بی عدالتی 

هستیم. 

طالقاتی:   یاسمین   – ملی  آرمان 
ایجاد  شایعه  آنکه  محض  به  احمدی نژاد 
کرد  او منتشر شد، تلاش  محدودیت برای 
تا نشان دهد محدودیتی ندارد اما باز هم 
خودش به عرصه علنی ورود نکرد و بعد از 
شنیدن سخنرانی محمدجواد ظریف، وزیر 
امورخارجه دولت دوازدهم با صدور بیانیه ای 
، خواهان دریافت فرصت  در سایت دولت بهار
برای پاسخگویی به سخنان ظریف شد. اما 
کنش  احمدی نژاد  را  ظریف چه گفته بود که وا
در پی داشت؟ روز شنبه گذشته محمدجواد 
ظریف در حمایت از مسعود پزشکیان به کاشان 
سفر کرده بود و در جریان سخنرانی خود برای 
مردم، گفته بود: »فرق می کند که خاتمی در 
می خواهند  احمدی نژاد.  یا  باشد  پاستور 
فراموش کنید تحریم ها نتیجه ۸ سال نکبت  
این  از  بعد  بلافاصله  است.«  احمدی نژاد 
سخنرانی، روز گذشته، عبدالرضا شیخ الاسلامی 
رئیس دفتر  احمدی نژاد با صدور بیانیه ای 

کنش به سخنان ظریف در سایت دولت  در وا
بهار نوشت: »بسمه تعالی جناب آقای پیمان 
جبلی، رئیس محترم سازمان صدا و سیما 
علی القاعده اطلاع دارید، برخی از نامزدهای 
انتخابات ریاست جمهوری و مشاوران آنها از 
جمله آقای محمدجواد ظریف، با استفاده از 
فرصت تبلیغات در صدا و سیما؛ مطالب بی پایه 
و اساسی را در نوبت های مختلف علیه دکتر  
احمدی نژاد خادم ملت ایران و دولت های 
نهم و دهم بیان کرده اند. با عنایت به موضوع 
فوق، لازم است طبق قانون تبلیغات انتخابات، 
فرصت مقتضی جهت روشنگری و شبهه زدایی 

از اذهان عمومی اختصاص داده شود.«
   حامیان احمدی نژاد چه می کنند

به هر رو احمدی نژاد در مناظره ها حضور 
داشت. ناصر ایمانی، فعال و تحلیلگر سیاسی 
اصولگرا در پاسخ به اینکه آقای قاضی زاده در 
مناظرات اخیر و برخی اظهاراتش چندین 
بار روی دولت آقای  احمدی نژاد مانور داده 

است، فکر می کنید چقدر برنامه ریزی او و 
مشاورانش بر روی آرا  احمدی نژاد باشد؟ 
گفت: »چنین علائمی که ایشان تلاش داشته 
باشند که آرای طرفداران آقای  احمدی نژاد را 
به دست بیاورند، را مشاهده نکردم. نمی دانم 
بر اساس چه قرائنی این مطلب را می گویید. 
کید زیادی روی دولت مرحوم  ایشان خیلی تا
رئیسی دارند و فقط از آن دفاع می کنند، من 
گر می خواهد این اتفاق  آثاری ندیده ام. حتی ا
رخ دهد باید در مورد آقای پورمحمدی بیفتد 
که وزیر آقای  احمدی نژاد بوده و هستند. ولی 
ندیده ام کسی تلاشی کند که آرای طرفداران 
آقای  احمدی نژاد را به دست بیاورد. ضمن 
اینکه طرفداران آقای  احمدی نژاد بین این 
شش کاندیدا کسی را دارند که آن زمان به آقای  
احمدی نژاد نزدیک بوده باشد و فکر کنند باید 
به او رای دهند، شاید به او هم رای ندهند ولی 
آقای جلیلی گزینه مناسب تری است تا آقای 

قاضی زاده هاشمی.«


